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DPr-BRM-II.0012.3.15.2023 

 

Protokół nr 93/XI/2023 

posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej 

    Rady Miejskiej w Łodzi 

      z dnia 27 listopada 2023 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  13 radnych 

obecnych   -  11 radnych 

nieobecnych   -  2 radnych 

 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak.  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Zmiany w porządku obrad. 

2. Analiza projektu budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – wydatki (część II). 

 Zarząd Lokali Miejskich 

 Wydział ds. Zarządzania Projektami 

 Wydział Dysponowania Mieniem 

 Wydział Edukacji  

 Wydział Finansowy  

 Wydział Gospodarki Komunalnej  

 Wydział Informatyki 

 Wydział Księgowości 

 Wydział Kształtowania Środowiska 

 Wydział Kultury  

 Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

http://intra2/ks_telef/index.php?poz=wydruk_oddzialy&kol=1&id=10060
http://intra2/ks_telef/index.php?poz=wydruk_oddzialy&kol=1&id=9
http://intra2/ks_telef/index.php?poz=wydruk_oddzialy&kol=1&id=2
http://intra2/ks_telef/index.php?poz=wydruk_oddzialy&kol=1&id=81
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 Wydział Organizacyjno – Administracyjny 

 Wydział Sportu 

 Wydział Spraw Obywatelskich i Komunikacji 

 Wydział Techniczno – Gospodarczy 

 Wydział Urbanistyki i Architektury 

 Wydział Zarządzania Kontaktami z Mieszkańcami 

 Wydział Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa  

 Wydział Zbywania i Nabywania Nieruchomości 

 Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych  

 Zarząd Dróg i Transportu  

 Zarząd Gospodarowania Odpadami 

 Zarząd Inwestycji Miejskich  

 Zarząd Zieleni Miejskiej 

3. Analiza Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050. 

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak powitał obecnych radnych  

i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne  

do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad. pkt. 1. Zmiany w porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Zapytał,  

czy są jakieś uwagi do porządku obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zaproponował następujące zmiany w porządku obrad: 

 wprowadzenie w pkt. 2a – Analiza projektu budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – 

dochody: 

 Zarząd Zieleni Miejskiej 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wprowadzenie pkt 2a. Analiza projektu 

budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – dochody: 

 Zarząd Zieleni Miejskiej 

http://intra2/ks_telef/index.php?poz=wydruk_oddzialy&kol=1&id=27
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Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” wprowadziła pkt 2a do porządku posiedzenia Komisji. 

 

Porządek po zmianach: 

1. Zmiany w porządku obrad. 

2. Analiza projektu budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – wydatki (część II). 

 Zarząd Lokali Miejskich 

 Wydział ds. Zarządzania Projektami 

 Wydział Dysponowania Mieniem 

 Wydział Edukacji  

 Wydział Finansowy  

 Wydział Gospodarki Komunalnej  

 Wydział Informatyki 

 Wydział Księgowości 

 Wydział Kształtowania Środowiska 

 Wydział Kultury  

 Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

 Wydział Organizacyjno – Administracyjny 

 Wydział Sportu 

 Wydział Spraw Obywatelskich i Komunikacji 

 Wydział Techniczno – Gospodarczy 

 Wydział Urbanistyki i Architektury 

 Wydział Zarządzania Kontaktami z Mieszkańcami 

 Wydział Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa  

 Wydział Zbywania i Nabywania Nieruchomości 

 Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych  

 Zarząd Dróg i Transportu  

 Zarząd Gospodarowania Odpadami 

 Zarząd Inwestycji Miejskich  

 Zarząd Zieleni Miejskiej 

2a.  Analiza projektu budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – dochody: 
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 Zarząd Zieleni Miejskiej 

3. Analiza Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050. 

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś inne uwagi do porządku obrad Komisji. 

 

Nikt się nie zgłosił. 

 

W związku z brakiem uwag przewodniczący Komisji przeszedł do procedowania 

zmienionego porządku obrad.  

 

Ad. pkt. 1. Analiza projektu budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – wydatki (część II). 

 Zarząd Lokali Miejskich 

 Wydział ds. Zarządzania Projektami 

 Wydział Dysponowania Mieniem 

 Wydział Edukacji  

 Wydział Finansowy  

 Wydział Gospodarki Komunalnej  

 Wydział Informatyki 

 Wydział Księgowości 

 Wydział Kształtowania Środowiska 

 Wydział Kultury  

 Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

 Wydział Organizacyjno – Administracyjny 

 Wydział Sportu 

 Wydział Spraw Obywatelskich i Komunikacji 

 Wydział Techniczno – Gospodarczy 

 Wydział Urbanistyki i Architektury 

 Wydział Zarządzania Kontaktami z Mieszkańcami 

 Wydział Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa  

 Wydział Zbywania i Nabywania Nieruchomości 

 Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych  

 Zarząd Dróg i Transportu  
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 Zarząd Gospodarowania Odpadami 

 Zarząd Inwestycji Miejskich  

 Zarząd Zieleni Miejskiej 

 

Projekt budżetu miasta Łodzi na 2024 rok znajduje się na stronie UMŁ, w zakładce: 

https://bip.uml.lodz.pl/wladze/rada-miejska-w-lodzi/projekty-uchwal-rady-miejskiej- 

w-lodzi/projekty-uchwal-rady-miejskiej-w-lodzi-2023/ 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poprosił poszczególne wydziały  

o prezentację wydatków, a radnych o pytania. 

 

 Zarząd Lokali Miejskich 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Zarządu Lokali Miejskich 

przedstawiła dyrektor p. Małgorzata Szpakowska – Korkiewicz. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Władysław Skwarka: „Ile za to wyremontujemy mieszkań?” 

Dyrektor p. Małgorzata Szpakowska – Korkiewicz: „Planujemy wyremontować ponad  

600 lokali mieszkalnych.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Czy lista takich lokali jest już przygotowana? Czy będzie 

potrzeba wyprowadzenia lokatorów?” 

Dyrektor p. Małgorzata Szpakowska – Korkiewicz: „Dzisiaj mamy 1500 lokali, które są 

opróżnione, posiadają aktualne opinie kominiarskie, elektryczne i gazowe. W ubiegłym 

tygodniu otworzyliśmy postępowanie na kosztorysowanie i przystępujemy do 

kosztorysowania tych lokali, które już są gotowe do remontu.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Ile pieniędzy przyjęliście na jedno mieszkanie?”  

Dyrektor p. Małgorzata Szpakowska – Korkiewicz: „Nie robiliśmy takiego szacunku. 

Średnio jest to 50 tys. zł.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „To dość dużo, chyba jest tam duży zakres prac.” 

Dyrektor p. Małgorzata Szpakowska – Korkiewicz: „Takie są dzisiaj ceny. Średni będzie 

to 50 tys. zł. Są lokale, które wymagają tylko odmalowania. Większa część lokali to lokale,  

w których musimy wymieniać elektrykę. Bardzo dużo lokali wymaga także dobudów, czyli 

budowy przewodów wentylacyjnych, ponieważ w takim stanie nie może być dopuszczony do 

użytkowania.” 

http://intra2/ks_telef/index.php?poz=wydruk_oddzialy&kol=1&id=10060
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Radny p. Władysław Skwarka: „Czyli nie jest samodzielny?” 

Dyrektor p. Małgorzata Szpakowska – Korkiewicz: „On jest samodzielny, tylko w nim nie 

może być łazienki i ubikacji. Dzisiaj standard remontów, jaki przeprowadzamy jest taki,  

że w lokalach z najmem, czynszem socjalnym jest ubikacja i łazienka.” 

 

  Wydział ds. Zarządzania Projektami 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału ds. Zarządzania 

Projektami przedstawiła z-ca dyrektora p. Katarzyna Kowalska. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Władysław Skwarka: „Czego dotyczy ugoda, jakiej firmy? Czy to jest 

Remobud?” 

Z-ca dyrektora p. Katarzyna Kowalska: „Tak.” 

 

 Zarząd Inwestycji Miejskich  

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Zarządu Inwestycji Miejskich 

przedstawiła dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy Ogród działkowy przy ulicy Kasprowicza 

będzie odtworzony?” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Doszliśmy do wniosku, że  rozwiązaliśmy 

umowę z wykonawcą w ramach przebudowy Alei Unii. To nie jest w tej chwili priorytetowa 

inwestycja. Nasi mieszkańcy jakoś poradzili sobie z parkowaniem. Jest to w tej chwili 

inwestycja nie na ten moment dla budżetu i potrzeb Miasta. Te ogródki działkowe faktycznie 

zostały przewłaszczone decyzja ZRID. Decyzja ZRID jest niewzruszalna. Użytkownicy tych 

działek jakoś tam funkcjonują. Nie jest to również najpilniejsza inwestycja. W tej chwili teren 

pod ogródkami działkowymi wiązałby się z wycięciem drzew, które co roku sa wyższe. 

Należałoby podjąć decyzję, czy w ogóle to odtwarzać.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Chciałbym zapytać o budowę instalacji artystycznej 

oraz adaptację części oficyny północnej przy Piotrkowskiej 110.” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Jest to ażurowa kamienica. W tej chwili 

dokumentacja uzyskuje ostateczne pozwolenie na budowę i będziemy przygotowywać się do 

ogłoszenia przetargu.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Jakie to będzie miało przeznaczenie?” 
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Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Jest to nazwane instalacją artystyczną.  

W związku z czym na poziomie parteru będzie mógł funkcjonować lokal użytkowy,  

a następnie dokąd nie zostaną zamurowane okna budynku przylegającego, jedynie będzie to 

instalacja. Teren ten zostanie uporządkowany.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Chciałbym zapytać o budowę dróg w kwartale 

Tomaszowska/Jędrzejowska. Czy to są tylko odszkodowania?” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „To są tylko odszkodowania.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Na drogi rowerowe zaplanowano 4 mln z.  

Czy wiadomo, co będzie za to robione?” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Droga rowerowa w ciągu Waltera Janke  

i łącznik do Braterskiej oraz dokumentacja dla drogi rowerowej na Szterlinga.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Chciałbym zapytać o budowę dróg Olechów  

– Wiskitno z kwotą 900 tys. zł.” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Są to środki na dokumentację projektową.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Modernizacja, przebudowa odwodnienia 

chodników gminnych i powiatowych z kwotami po 500 tys. zł. Ile za to będzie zrobione?” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Są to takie worki, z których płacimy różne 

elementy wykonując te inwestycje. Tak naprawdę te worki utrzymujemy dla pokrycia 

środków, jeśli brak nam na jakiś przetarg. To są trzy worki. Jest to bardzo efektywne 

narzędzie, bo nie musimy czekać na środki, szczególnie w okresie wakacji, kiedy są 

wzmożone przetargi.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy są w ogóle w budżecie ZIM jakieś środki na 

remonty chodników?” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „W tym roku jest wyjątkowo ubogo,  

na poziomie projektu budżetu.”  

Radny p. Władysław Skwarka: „Czy droga rowerowa wzdłuż Waltera Janke będzie po 

dwóch stronach, czy po jednej?” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Będzie po jednej stronie, tak jak jest 

kontynuacja drogi rowerowej na rondzie Waltera Janke.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Czyli od ulicy Obywatelskiej?” 

Dyrektor p. Agnieszka Kowalewska – Wójcik: „Tak, dokładnie.” 

 

Prowadzenie obrad przejął wiceprzewodniczący Komisji p. Robert Pawlak 
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 Wydział Gospodarki Komunalnej 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Gospodarki 

Komunalnej przedstawiła dyrektor p. Ewa Jasińska. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Władysław Skwarka: „Nie słyszałem, czy ma Pani zabezpieczone pieniądze  

na utrzymanie toalet publicznych.” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Są środki w zadaniu: Utrzymanie obiektów oraz infrastruktury 

na terenach niezabudowanych. Tam mamy place zabaw, toalety, różne siłownie. 

Radny p. Władysław Skwarka: „Ile środków jest na toalety publiczne?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „3 mln 80 tys. zł.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Niemożliwe. Nigdy nie dawaliśmy tyle na toalety? 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Toalety wychodzą z przetargów. Na dzisiaj będziemy rozbierać 

jeszcze jedną. Zostanie osiem toalet.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „W 2023 roku było na ten cel około 300 tys. zł.” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Będzie trochę mniej.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Czy w tym worku ma to Pani?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Mam w tym worku.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Chciałbym zapytać o wydatki na utrzymanie 

czystości na drogach. Jak to wygląda w porównaniu do tego roku i czy przetargi  

na doczyszczanie Miasta się w końcu udały, czy też nie?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Obecnie kończymy tamte poprzednie umowy. Przetargi są 

ogłoszone i idą swoją drogą. Na cztery rejony mamy ogłoszony przetarg na drogi publiczne,  

z czego już mamy informację o zawarciu dwóch umów. W dwóch umowach będą się jeszcze 

bili w KIO. Jeśli chodzi o drugi przetarg, który jest na 16 rejonów – tereny gminne pozostałe, 

to tutaj otwarcie mamy 26 listopada.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy te 20 rejonów łącznie, to jest całość?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Jeszcze jeden rejom ma ŁZUK.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Jaki rejon ma ŁZUK?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Rejon Śródmieścia, od Włókniarzy do Kopcińskiego  

i od Północnej do Milionowej.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „A te umowy, jak one jeszcze w tej chwili są, to da 

się jeszcze coś wyczyścić w Mieście, czy już kwoty są wyczerpane?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Staramy się zlecać prace na bieżąco. Teraz walczymy z zimą, 

bo co noc wysyłamy sprzęt.” 
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Pytam o czyszczenie błota przy krawężnikowego, 

bo to błoto blokuje ulice np. Sterlinga i Rewolucji.” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Mamy na to zabezpieczone środki, i jeśli pogoda pozwoli to,  

to zrobimy.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Co musi się wydarzyć, żeby sprzątaniu pozwoliła 

pogoda. Chodzi mi o sprzątanie błota.” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Błoto sprzątamy na bieżąco. Staramy się reagować, tak jak to 

zgłaszają mieszkańcy i to co widzimy. Jeżeli chodzi o Sterlinga to zobowiązuję się, że zlecę.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Proponowałbym jeszcze przejrzeć Miasto. Mogę 

zgłaszać inne ulice np. Pomorska od ronda w kierunku Placu Wolności, Franciszkańska, 

miejsca parkingowe. Jak idzie pilotaż, jeśli chodzi posprzątanie miejsc parkingowych?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Cały czas robimy.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „W którym miejscu, bo chciałbym zobaczyć.” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Zaczęliśmy od centrum Łodzi. Idziemy w stronę granic Miasta. 

Muszę to dokładnie sprawdzić.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Proszę to sprawdzić, bo jestem ciekaw wyników 

tego pilotażu. Czy w Pani ocenie, na tle tych przetargów, które już się odbyły, tych, które 

będą otwarte, wystarczy te 133 mln zł, czy to będzie mało?” 

Dyrektor p. Ewa Jasińska: „Jeśli chodzi o te cztery rejony, to mamy zabezpieczone środki 

w całości. Jeśli chodzi o te szesnaście rejonów to mamy tam wartość szacunkową. Powinno 

starczyć pieniędzy, chyba, że znowu firmy podniosą wynagrodzenia. Myślę, że wykonawcy 

wkalkulowali to w wartość szacunkową.” 

 

  Wydział Dysponowania Mieniem 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Dysponowania 

Mieniem przedstawił dyrektor p. Adam Komorowski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

Prowadzenie obrad przejął przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak. 

 

 Wydział Edukacji 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Edukacji przedstawił  

z-ca dyrektora p. Radosław Gwadera. 
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Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Władysław Skwarka: „W 2024 roku zaplanowaliśmy 871 mln zł na 

wynagrodzenia da nauczycieli. Wiadomo, że zostanie spełniona obietnica 30 % podwyżki 

płac. Z tego tytułu wychodzi 261 mln zł. Po podsumowaniu brakuje 10 mln zł do tego, co 

otrzymujemy z subwencji, bo mamy 1 mld 120 mln zł subwencji razem z subwencją 

uzupełniającą. W którym miejscu znajdzie się ta kwota 261 mln zł, czy w subwencji 

oświatowej, czy gdzieś indziej? Nie ukrywam, że trudno będzie znaleźć takie środki  

w naszym budżecie.” 

Z-ca dyrektora p. Radosław Gwadera: „Na ten moment nie mam takiej wiedzy, gdzie te 

środki na proponowane zwiększenie wynagrodzeń do 30 % zostaną zabezpieczone. 

Subwencja to tak naprawdę jeden wielki worek, w którym zabezpieczane są środki, ale nigdy 

nie jest napisane, co, w jakiej wysokości i czego dotyczy tak bezpośrednio. W związku  

z powyższym dzisiaj możemy powiedzieć, że nie mamy uwzględnionych tych środków.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Słyszałem od samego przyszłego Premiera, że jeżeli ta 

podwyżka nie będzie uchwalona w tym roku, to będzie uchwalona w następnym z mocą 

wsteczną od 1 stycznia. Czyli musimy się do tego jakoś przygotować.” 

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski: „Na dzisiaj też nie znamy szczegółów. 

Dostaliśmy informację z Ministerstwa Finansów, która bazuje budżetu złożonym jeszcze 

przez rząd Premiera Morawieckiego, w związku z tym takich zapisów i kwot na 30 % 

podwyżkę, nie ma. Aby uruchomić te środki, najpierw musi być przyjęcie ustawy budżetowej, 

a później dopiero jej nowelizacja. Na dzisiaj tych środków z subwencji nie ma.” 

Radny p. Tomasz Anielak: „Chciałem spytać o termomodernizację budynków  

w placówkach oświatowych, gdzie to będzie zapisane?” 

Z-ca dyrektora p. Radosław Gwadera: „Zadanie to realizuje Biuro Energetyki i Jakości 

Powietrza.”  

 

 Wydział Kultury 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Kultury przedstawił  

z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Władysław Skwarka: „Ile w roku 2024 będziemy mieli premier we wszystkich 

naszych teatrach?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Jeśli chodzi o plan na ten rok to jesteśmy w tym 

momencie przed pozyskiwaniem harmonogramów z instytucji.” 
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Radny p. Władysław Skwarka: „Czyli wydajemy pieniądze nie wiedząc, co oni będą robili. 

Czy teatry nie składały zapotrzebowania na pieniądze z jednoczesnym umotywowaniem,  

że np. Teatr Powszechny będzie miał 3 premiery, a Teatr Pinokio 2 premiery? ” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Na dzisiaj nie mamy takiej informacji. Natomiast 

mamy premiery w miejskich teatrach w tym roku, które zostały zrealizowane.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Pytam o 2024 rok.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Jesteśmy przed zebraniem harmonogramów  

i rozstrzygnięciem konkursów, w których instytucje będą ubiegały się o środki zewnętrzne.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Czy na premiery mamy zabezpieczone środki?”  

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Na te działania, wydarzenia są wstępnie 

zaplanowane.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Ale nie wiemy, jakie będą premiery?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Nie wiemy.” 

Radny p. Władysław Skwarka: „Czyli dajemy pieniądze w ciemno.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy instytucje mają zabezpieczone środki na 

wkłady własne, gdyby pozyskały środki, czy nie?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Mamy takie dane. Mamy przygotowane  

i zabezpieczone środki wstępnie na dofinansowanie inicjatyw kulturalno artystycznych.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Co to znaczy, że macie przygotowane środki na 

dofinansowanie. Pytam, czy macie na wkłady własne. Jeśli wygra instytucja u Ministra  

200 tys. zł i musi włożyć 100 tys. zł, to czy macie przygotowane takie środki. To samo, jeśli 

chodzi o środki unijne, norweskie, itd.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Mamy zabezpieczone te środki w dotacjach 

celowych.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy w dotacjach celowych są rozpisane na 

poszczególne tematy? Czy w dotacjach celowych jest jakiś worek, z którego będzie brać 

środki, ale konkursy się jeszcze nie rozstrzygnęły.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Dlatego mamy ogólną kwotę, ogólny worek,  

z którego będziemy korzystać.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy te środki z dotacji dla instytucji, zabezpieczają 

cokolwiek więcej niż wypłatę, energię, utrzymanie budynków, czy o to już instytucje muszą 

same zadbać w całości.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Dotacje podmiotowe mają na celu zabezpieczyć 

działalność instytucji.” 
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Poproszę o konkretną odpowiedź. Dla mnie 

zabezpieczenie działalności instytucji nie polega tylko na tym, że jest energia i pensje, ale też 

działalność merytoryczna. Teatr nie służy temu, żeby ogrzewać budynek i utrzymywać w nim 

ludzi, którzy tam pracują, tylko wystawiać sztuki. Czy są środki na tą działalność, czy tylko 

na pensje?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Są pieniądze na tą działalność.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Ile jest tak średnio w budżecie na teatr na 

działalność tego typu, a ile na pensje?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „To jest uzależnione od samodzielnej decyzji 

dyrektora instytucji.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Oczywiście, że to zależy od samodzielnej decyzji 

dyrektora, ale on ma jakieś środki, zwraca się do Miasta z zapotrzebowaniem na dotację  

i w ramach tych środków ma ileś etatów, pensje itd. To się w ciągu roku jakoś minimalnie 

zmienia, ale mniej więcej pula zostaje podobna. Energię inne koszty utrzymania budynku 

również można oszacować. Ile zostaje procentowo mniej więcej w każdej instytucji z dotacji 

na działalność merytoryczną?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Tutaj będzie mi bardzo trudno odpowiedzieć na 

to pytanie, ponieważ na pewno w pierwszym rzędzie z dotacji podmiotowej jest utrzymanie 

budynku, instytucji, uposażenie pracowników.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Jest to nadal bardzo mało wyczerpująca odpowiedź. 

Proszę o informację.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Postaram się przygotować taką informację na 

piśmie.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Proszę o odpowiedź do Komisji Finansów  

i Komisję Kultury. Na merytoryczną komisję, chyba warto przyjść z jakimiś danymi. Są takie 

instytucje, które z samego powodu posiadania zespołu artystycznego nie wytworzą jeszcze 

działania, bo nie mają np. oddzielnego zespołu ds. pracy merytorycznej, tylko taki 

organizacyjny. Po części tak działało EC-1, tak działa Fabryka Sztuki i Miejska Strefa 

Kultury.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Z czego wynika różnica, jeśli chodzi o procentowy wzrost 

dotacji podmiotowej dla instytucji kultury, bo te różnice we wzroście dotacji pomiędzy tym, 

co było planowane w projekcie budżetu na 2023 rok, a tym, co jest w projekcie budżetu na 

2024 rok różni się bardzo. Jest to od kilku do kilkunastu procent. Z czego wynika, że jedna 

instytucja dostaje 12-13 % więcej, a inna kilka procent więcej?” 
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Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Ten wzrost, jeśli chodzi o plany w stosunku do 

bieżącego roku 2024 wynika w dużej mierze z podwyżek uposażenia pracowników,  

z wynagrodzenia minimalnego, ze wzrostu kosztów energii przypisanych do danej instytucji. 

Ponieważ każda instytucja ma różną ilość etatów i wielkość potrzeb, jeśli chodzi o swoją 

infrastrukturę, to pewnie stąd te różnice.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Pewnie część ta. Podkreślę, że ja się bardzo cieszę, iż 

Centrum Dialogu Marka Edelmana ma ten wzrost prawie 40 %. W zeszłym roku było to 

pierwotnie 1,6 mln zł, teraz 3,2 mln zł. To na pewno nie są kwestie podwyżek dla 

pracowników albo utrzymania budynku. Tutaj chyba będzie widać, o czym mówiliśmy przed 

chwilą, czyli środki, które zostaną przekazane na aktywność, działania, te twórcze rzeczy, 

które będzie Centrum realizowało. A to znaczy, że w innych instytucjach tego nie ma i nie 

widać tych wzrostów.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Jeśli chodzi o infrastrukturę, o której mówimy, to 

sposób użytkowania budynków ma duży wpływ na środki zabezpieczone dla poszczególnych 

instytucji.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „To nie jest odpowiedź moje pytanie. Proszę o odpowiedź, ile 

pieniędzy w tym roku Biblioteka Miejska w Łodzi planuje poświęcić na prowadzenie portalu 

Lodz.pl, gazety lodz.pl?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Jeśli chodzi o działalność zapisaną w dziale 

dotyczącym dotacji dla instytucji kultury i bibliotekę, to Biblioteka Miejska ma zaplanowaną 

kwotę 30 mln 549 tys. 898 zł. Środki te zostaną przeznaczone w formie dotacji podmiotowej 

na koszty utrzymania oraz działalności statutowej Biblioteki. Jeśli chodzi o utrzymanie 

poszczególnych działań, czy realizację wydarzeń, to jest to uzależnione od decyzji dyrekcji. 

Natomiast jeśli chodzi o działalność i propozycje, które Biblioteka ma zaplanowane na 

przyszły rok, to na pewno będą to działania tj. kontynuacja tych wydarzeń, które były 

realizowane w tym roku.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Te same pytania zadawałam Panu dyrektorowi rok temu albo 

dwa lata temu, na sesjach on - line. Wtedy Pan dyrektor w pierwszym momencie nie potrafił 

mi odpowiedzieć, potem ta odpowiedź się znalazła. Mamy 15 minut do Komisji Kultury  

i bardzo bym chciała żebyśmy na posiedzeniu Komisji Kultury te pełne informacje dostali.  

To jest bardzo ważny element działalności nie tylko Biblioteki Miejskiej, ale także całego 

wydziału i Miasta. Chciałabym wiedzieć, jak ta kwota zmieniła się w kwestii wydatków  

w ciągu roku 2022, 2023 i jaka jest planowana na 2024 rok. Chodzi o to, ile Biblioteka 

Miejska wydawała na to całe zadanie, i ile jednocześnie zarabiała na reklamach.” 
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski powiedział m.in. :Panie dyrektorze mam prośbę, bo 

Pan przychodzi na Komisję Finansów nieprzygotowany co do zasady z reguły i próbuje przy 

nowelizacjach budżetu mówić, że przyniesie coś na piśmie. Jakby Pana przyjście tutaj nie 

służy temu, żeby Pan przeczytał na głos budżet. Inni dyrektorzy potrafili powiedzieć 

cokolwiek więcej, ale jeżeli już bardziej szczegółowo, to przygotowują to na później, to jest 

zrozumiałe. Natomiast Pan nie jest w stanie odpowiedzieć na pytanie, ile kosztuje gazetka. 

Nie trzeba specjalnie śledzić obrad Rady Miejskiej, czy Komisji, żeby się domyślić, że takie 

pytanie padnie, bo padało już wiele razy, a Pan to musi wiedzieć. To jest parę milionów 

złotych w puli Pana wydziału. Pan nie może przychodzić bez paru milionów złotych nie 

wiedząc co się z nimi dzieje. Pan nie odpowiedział na żadne pytanie dzisiaj. Bo opowiadanie 

w kółko, że trzeba przede wszystkim zapłacić zus – y i płace, to jest żadna odpowiedź, a za 

chwilę jest komisja merytoryczna, gdzie znowu będzie podobna sytuacja. Proszę powiedzieć, 

jest takie zadanie jak dofinansowanie różnych imprez artystycznych, w tym Festiwal Sztuk 

Przyjemnych i Nieprzyjemnych. Ile w tym roku będzie wynosiło to dofinansowanie, bo 

Festiwal Czterech Kultur ma osobną pozycję i tam to jest jasne. 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Na wniosek instytucji, wtedy będzie 

podejmowana decyzja, jeśli chodzi o wysokość tej kwoty.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „A instytucja jeszcze nie wnioskowała?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Derengowski: „Nie.” 

Radny p. Tomasz Anielak: „Proszę, żeby te informacje, których nie miał Pan dyrektor, czyli 

m.in. jeśli chodzi o wydatkowanie gazetki lodz.pl trafiła do wszystkich członków Komisji.” 

 

 Wydział Finansowy 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Finansowego 

przedstawiła p.o. dyrektora p. Agnieszka Kaczmarek. 

Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Chciałem zapytać o usługę innowacyjnej 

technologii satelitarnej detekcji nieruchomości z kwotą 11 tys. 600 zł.” 

P.o. dyrektora p. Agnieszka Kaczmarek: „Umowa została podpisana w 2022 roku i cała 

umowa opiewała na kwotę 170 tys. zł. Kwota 11 tys. 600 zł to ostatnie dwa miesiące umowy, 

która w lutym dobiega końca.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Proszę powiedzieć coś więcej o tej 

innowacji.” 
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P.o. dyrektora p. Agnieszka Kaczmarek: „Umowa została podpisana z podmiotem 

zewnętrznym. W ramach umowy podmiot zobowiązany jest do dostarczenia raportów 

niezgodności. Podmiot ten dostarczył około 1064 raportów niezgodności. Dzięki tej umowie 

uzyskaliśmy przypis, czyli dochód w wysokości 429 tys. 865 zł.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czyli dzięki tej technologii satelitarnej 

jesteśmy w stanie stwierdzić, które budynki gdzieś tam powstały, a kto nie zgłosił się jako 

płatnik.” 

P.o. dyrektora p. Agnieszka Kaczmarek: „Taki był cel tej umowy.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czy w przyszłości będziemy planowali 

taką technologię?” 

P.o. dyrektora p. Agnieszka Kaczmarek: „Raczej nie, być może za kilka lat tak.” 

 

 Wydział Informatyki 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Informatyki 

przedstawił z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Chciałam zapytać o wydatki związane z utrzymaniem hot 

spotów Wi-Fi w Łodzi, gdzie są teraz te punkty.” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Od samego początku są w tych samych miejscach, 

czyli głównie w parkach. Mapa hot spotów jest udostępniana na stronach UMŁ.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Czy macie Państwo podgląd, ile osób korzysta z tych 

punktów?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Mamy statystyki. Nie są to jakieś szokujące liczby, 

ponieważ wiele osób ma dostęp do internetu ze swoich prywatnych urządzeń.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Jestem ciekawa jak to się przekłada na ilość osób, która  

z tego korzysta, a na to, że utrzymanie tej infrastruktury kosztuje 200 tys. zł. Ile jest tych 

punktów - lokalizacji?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Jest około 24 -25 lokalizacji. Mogę przesłać 

zestawienie.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Jaka tam jest prędkość?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Chyba 1 MB. To ograniczenie wynika z przepisów 

prawa. Jest to publiczne miejsce i chodzi o to, żeby nie było konkurencji dla operatorów, żeby 

mieszkańcy, którzy mieszkają obok nie korzystali z tej usługi jako domowego internetu.” 
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Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Wydawało mi się, że z założenia miało to 

być trochę konkurencją, w takim sensie, żeby ktoś mógł z tego korzystać. Zastanawiam się 

nad sensem tego utrzymania, bo to kosztuje. Pytanie jest takie, ile osób z tego korzysta,  

czy ludzie chcą z tego korzystać, czy ta przepustowość jest odpowiednia, żeby np. obejrzeć 

filmik na you tube.” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Do takich rzeczy to wystarcza. Tylko chodzi o to, 

że jakby chciał na co dzień w domu korzystać i ściągać duże pliki, to wtedy nie da rady.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Może gdyby nie trzeba było wydawać tam tych 200 tys. zł,  

to na pewno znalazłby się inny cel, który by się przysłużył bardziej, niż gdyby się okazało,  

że to zainteresowanie nie jest tak duże ze względu na to, iż internet w telefonach  

czy w innych urządzeniach jest o wiele popularniejszy.” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Przemyślimy to.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czy na dworcu autobusowym  

na Fabrycznym też jest hot spot?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Jest już zdemontowany. Ten hot spot działał  

w ramach pomocy uchodźcom. Wtedy była faktycznie taka potrzeba.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czy teraz nie ma takiej potrzeby?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Chyba niekoniecznie. Tam jest chwilowy ruch.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Chodzi głównie o turystów, którzy nie 

mają np. polskiej karty sim, żeby włączyć sobie wi-fi i ściągnąć informacje o rozkładzie 

jazdy. Rozumiem, że publiczne hot spoty są głównie po to, żeby ktoś mógł włączyć wi- fi.” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Jak ktoś ma internet w telefonie, to trudno, żeby 

teraz specjalnie przełączał się na hot spota.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Chciałabym zapytać o zadanie Odbieranie  

i zagospodarowanie odpadów komunalnych i wydatki związane z finansowaniem asysty 

technicznej dla posiadaczy licencji systemu MGA. Czy tu jest spadek z zaplanowanej 

kwoty?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Ta umowa jest krótsza, stąd ogólny spadek  

w kwocie. Natomiast producent tego oprogramowania trochę podniósł ceny utrzymania, więc 

myślę, że przyszedł czas na zastanowienie się, co dalej z tym zrobić.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Co to jest za system?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Firma MGA. Od dłuższego czasu już u nas dobrze 

funkcjonuje i sprawdza się. Producent jednak znacząco zaczyna podnosić koszty utrzymania. 



17 

 

Umowa jest podpisana na dwa lata. Mamy teraz czas na rozpoznanie rynku i ewentualnie 

zrobienie jakiś zmian.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „W jakim zakresie ten program, ten system wspiera Państwa?” 

Z-ca dyrektora p. Wojciech Ciesielski: „Z tego programu korzysta głównie Wydział 

Finansowy i Wydział Gospodarki Komunalnej. Tak naprawdę jest tam składnik deklaracji, 

naliczanie opłat za śmieci i wydawanie decyzji oraz elementy księgowe.” 

 

 Wydział Księgowości 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Księgowości 

przedstawiła dyrektor p. Anna Czekała. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Kształtowania Środowiska 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Kształtowania 

Środowiska przedstawiła dyrektor p. Anna Wierzbicka. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy konferencja Urban Future za prawie 2 mln zł 

będzie finansowana ze środków budżetowych czy zewnętrznych?” 

Dyrektor p. Anna Wierzbicka: „To jest wydarzenie organizowane przez stowarzyszenie, 

które zrzesza około 100 organizacji europejskich tzw. Rodzina Urban Future. Środki idą  

z budżetu Miasta, natomiast oni w ramach tej kwoty organizują wszystko: zapraszają gości, 

zapraszają uczestników, wynajmują powierzchnię. W ramach całego wydarzenia odbywa się 

około 400 różnego rodzaju sesji, konferencji, wydarzeń towarzyszących, warsztatów.  

W ramach tej inicjatywy podczas ostatniego wydarzenia Urban Future, które miało miejsce  

w Stutgarcie obecnych było 180 miast z całego świata. Jest to konferencja, która w naszej 

ocenie jest ważna z uwagi na to, że mamy dużo konferencji w Mieście, które są poświęcone 

zrównoważonemu rozwojowi. Mamy Samorządowy Kongres Klimatyczny, konferencję na 

temat regeneracji miast. Wydaje nam się, że jest to właściwe, żeby wynieść nasze 

doświadczenia i też pokazać Łódź na poziomie międzynarodowym. Jest to pokłosie starań  

o Expo, żeby być widzialnym szerzej aniżeli tylko w kraju.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy w Wydziale są jakieś środki na pielęgnację 

drzewostanów, czy wszystko jest w Zieleni Miejskiej?” 

Dyrektor p. Anna Wierzbicka: „Wszystko w Zarządzie Zieleni Miejskiej.” 
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy w Wydziale są tylko środki edukacyjne?” 

Dyrektor p. Anna Wierzbicka: „Mamy środki edukacyjne, mamy środki na współpracę  

z biznesem, czyli realizujemy jakieś zadania, w których dostajemy dofinansowanie ze strony 

biznesowej. Czasami mamy te środki na jakiś wkład. Mamy również środki na działania 

koncepcyjno – kreacyjne.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Chciałabym zapytać o Międzynarodową  Konferencję Urban 

Future 2025. W 2024 roku planujemy wydatkować kwotę prawie 2 mln zł, a jak to będzie 

wyglądać w latach następnych.” 

Dyrektor p. Anna Wierzbicka: „Łącznie to jest 650 tys. euro.”   

 

 Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa przedstawił z-ca dyrektora p. Maciej Pachulski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Poproszę o informację dotyczącą nowego schroniska dla 

zwierząt.” 

Z-ca dyrektora p. Maciej Pachulski: „Jeśli chodzi o schronisko dla zwierząt  

przy ul. Opolskiej to plany na ten moment są zawieszone. To schronisko dla zwierząt, które 

mamy, działa sprawnie. Jeśli chodzi o liczbę miejsc dla zwierząt jest ona na ten moment 

wystarczająca. Rozszerzenie aż o kolejną placówkę, jest to niewłaściwy moment.” 

 

 Wydział Organizacyjno - Admnistracyjny 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Organizacyjno - 

Admnistracyjnego przedstawił z-ca dyrektora p. Witold Fontner. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Sportu 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Sportu przedstawiła  

z-ca dyrektora p. Eliza Wysocka. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  
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 MOSiR 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania MOSiR przedstawił  

dyrektor p. Łukasz Kucharski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Spraw Obywatelskich i Komunikacji 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Spraw Obywatelskich 

i Komunikacji przedstawił p.o. z-cy dyrektora p. Paweł Kucharski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Techniczno-Gospodarczy 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Techniczno-

Gospodarczego przedstawił p.o. dyrektora p. Paweł Jędrachowicz. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Urbanistyki i Architektury 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Urbanistyki  

i Architektury przedstawiła kierownik p. Katarzyna Dopytała. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Zarządzania Kontaktami z Mieszkańcami 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Zarządzania 

Kontaktami z Mieszkańcami przedstawiła p.o. dyrektora p. Beata Potemska. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

Prowadzenie obrad przejął wiceprzewodniczący Komisji p. Robert Pawlak 

 

 Wydział Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
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Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego i Bezpieczeństwa przedstawił p.o. z-cy dyrektora p. Karol Dziuda. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Zbywania i Nabywania Nieruchomości 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Zbywania  

i Nabywania Nieruchomości przedstawił p.o. dyrektora p. Marek Jóźwiak. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Wydziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych przedstawiła z-ca dyrektora p. Iwona Iwanicka. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Zarząd Dróg i Transportu  

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Zarządu Dróg i Transportu 

przedstawił z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Rozumiem, że powierzenie spółce komunalnej 

utrzymania dróg jest na rzecz Łódzkich Inwestycji?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Tak.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy Łódzkie Inwestycje przystąpiły już do 

remontów dróg? Czy te drogi, które teraz są remontowane przez ŁI będą im przekazane do 

utrzymania?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Tak.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Ile jest takich dróg?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Listę tych dróg wyślę emailem. Teraz na pewno 

przystąpili np. do Inowrocławskiej, Pryncypalnej.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Na ile lat dostają do utrzymania te drogi po 

remoncie?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Zaraz się dowiem.” 
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy to jest tak, że każda na tyle samo, czy jakoś 

różnie?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Z tego, co pamiętam, to wszystkie na tyle samo. Było 

to chyba 15 lat do utrzymania.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Poproszę o tę informację wraz z wykazem.  

Czy te środki, które zostały zaplanowane na powierzenie, utrzymanie dróg gminnych spółce 

komunalnej, to jest te 15 dróg z wykazem, czy będą dalsze? To jest w kilku pozycjach.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Jedna pozycja dla spółki komunalnej czyli dla 

Łódzkich Inwestycji to zapewnienie dostępności infrastruktury drogowej w ramach 

powierzenia usług spółce. To są te wydatki. W ZDiT są wydatki na utrzymanie dróg 

gminnych, które to są nasze.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy w ramach środków, które są na powierzenie 

łącznie w budżecie ZDiT to jest te kilkanaście dróg w tej chwili, czy dojdą jeszcze następne?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Są realizowane teraz zgodnie z umową, jaka została 

podpisana. W tej umowie są wymienione te ulice. Na te ulice są zaplanowane wydatki. 

Realizacja już się rozpoczęła, płatność będzie w przyszłym roku.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy to jest te 16 ulic i nie ma następnych w tym 

pakiecie?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Z tego, co kojarzę, to tak.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Mamy 40 mln zł wydatków majątkowych na 

remonty dróg. Czy jest jakiś harmonogram, wskazano, które ulice będą robione w ramach 

tych środków, czy też nie ma takiego programu?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Chodzi o 45 mln zł. Jest to realizacja 13 ulic, które 

realizuje ZDiT. Te realizacje już się rozpoczęły, płatność również będzie w przyszłym roku.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czyli to są te ulice, które już robimy, a dalszych 

środków na przyszłość Pan nie ma?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Nie mam, poza tymi bieżącymi na utrzymanie dróg 

wewnętrznych, gminnych i powiatowych.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy te środki na utrzymanie dróg gminnych, 

powiatowych, te które Pan poza tymi dwoma pakietami, jednego dla Łódzkich Inwestycji, 

drugiego, który robicie sami, to ile to jest łącznie na drogi w Łodzi i jak to się ma do tego 

roku?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Te kwoty nie są stricte na łatanie dziur. W ramach 

wydatków na utrzymanie dróg jest wszystko, łącznie z oznakowaniem poziomym, pionowym, 



22 

 

systemem informacji miejskiej, remontami, uszczelnieniem spękań, remontem chodników  

itd. Nie mam przy sobie zestawienia z dwóch ostatnich lat, jak wygląda.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy zapotrzebowanie, które Państwo zgłaszaliście 

w tej pozycji zostało zaspokojone, czy jest za mało środków w stosunku do tego,  

co wnosiliście?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Ile byśmy nie dostali środków, jesteśmy je w stanie 

przerobić.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Tu bym polemizował, zdarzało się, że 

oddawaliście, mimo tego, w jakim stanie są drogi. Czy gdybyście mieli utrzymać  

w dotychczasowym, średnim stanie drogi, to za te środki jesteście w stanie to zrobić, czy będą 

się sypały nadal i jeszcze bardziej?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Na razie jest to projekt budżetu na przyszły rok. Koło 

marca, kwietnia dostajemy dodatkowe środki i jesteśmy wtedy w stanie realizować zadania.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Rozumiem, iż tutaj też nie ma jakiegoś 

harmonogramu, że już wiecie jakie ulice będziecie robili na pewno, bo są w tak złym stanie, 

że wymagają tego.” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Wiemy, które ulice wymagają remontu. Co roku 

robimy przeglądy dróg zgodnie z prawem budowlanym. Jesteśmy przygotowani. Mamy 

kosztorysy na ulicę, które chcielibyśmy realizować.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy mogę prosić listę takich ulic. Pytam dlatego, 

ponieważ czasami nie rozumiem klucza podejmowania decyzji. Chodzi mi o istotność drogi  

i stosunek jej jakości. Być może cena, być może to, że planowana jest kiedyś bardziej 

kompleksowa przebudowa, o tym decyduje. Jest kilka ulic, które wydają się dość ważne. 

Nawet kilka razy Miasto występowało na niektóre z nich o środki zewnętrzne, a które nawet 

nawierzchnie nie bardzo są remontowane. Mogę wskazać np. ulicę Ozorkowską, Milionową, 

Górniczą, Wałbrzyską, które są w fatalnym stanie. Czy jest jakaś lista tych ulic, z jakimiś 

harmonogramem, priorytetami?” 

Z-ca dyrektora p. Marcin Woźniak: „Kiedyś weryfikowaliśmy stan ulic. Mieliśmy takie 

zestawienie ulic, gdzie jeździ komunikacja miejska. To był priorytet do przedstawiania tych 

ulic do remontu. Mamy dwa kryteria. Pierwszym kryterium jest liczba szkód na danej ulicy. 

To pokazuje, jak często się ponawia szkodowość samochodów, które poruszają się ulicami. 

Drugim kryterium jest komunikacja miejska, która jeździ po tych ulicach. Tak dobieramy te 

remonty, żeby te ulice były w pierwszej kolejności remontowane.”  
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Prowadzenie obrad przejął przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak. 

 

 Zarząd Gospodarowania Odpadami 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Zarządu Gospodarowania 

Odpadami przedstawiła główna księgowa p. Małgorzata Stępniak. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

 Zarząd Zieleni Miejskiej 

Informacje o planowanych wydatkach w zakresie działania Zarządu Zieleni Miejskiej 

przedstawił dyrektor p. Marek Rząsowski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy w środkach ZZM są środki na pielęgnację 

drzew nie tylko w parkach, ale także przy ulicach i na terenach publicznych, np. na usuwanie 

jemioły, która jest problemem łódzkiego drzewostanu?” 

Dyrektor p. Marek Rząsowski: „Jeśli chodzi o drogi, to tutaj są środki zarówno, jeżeli 

chodzi o zieleń, która jest pielęgnowana na terenie skwerów, zieleńców i parków. Są również 

osobne kwoty na pielęgnację zieleni zarówno na drogach gminnych jak i powiatowych.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Ile środków przeznaczono na te cele?” 

Dyrektor p. Marek Rząsowski: „Jeśli chodzi o drogi gminne to w zadaniu:  Pielęgnacja 

drzew w drogach gminnych zaplanowano 2 mln 370 tys. zł. Jeśli chodzi o drogi powiatowe 

zaplanowano kwotę 1 mln 865 tys. zł. Dodam, że każdą kwotę jesteśmy w stanie 

przepracować i wydać. Ponadto chciałbym zaznaczyć, że te kwoty, jeśli chodzi o pielęgnację 

zieleni w pasach powiatowych i gminnych są wyższe niż w projekcie budżetu na 2023.” 

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Czy jest szansa, że zajmiecie się tą jemiołą?” 

Dyrektor p. Marek Rząsowski: „W jakiś sposób zajmujemy się jemiołą. Aczkolwiek mamy 

świadomość, że nie jest to zajęcie się w sposób kompleksowy i życzylibyśmy sobie, żebyśmy 

mogli w większy sposób się nią zajmować. Niestety są to bardzo wysokie koszty i tutaj 

mierzymy swoje siły, dostosowujemy priorytety. Nie ukrywam, że nie jest to dla nas zadanie 

priorytetowe, ale zdaję sobie sprawę i przyznaję, iż jest to bardzo ważne. Musimy mieć 

świadomość, że ścinanie tej jemioły odbywa się na wysokości, z podnośnikiem, gdzie osoby, 

które dokonują tej pielęgnacji – firmy zewnętrzne muszą mieć odpowiednio przeszkoloną 

kadrę. Stąd nie są to tanie usługi.” 
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: „Zdaję sobie z tego sprawę, tylko chodzi mi także  

o dbanie o majątek Miasta. Aleje drzew zakażone przez jemiołę umierają.” 

Dyrektor p. Marek Rząsowski: „Staramy się w ten sposób prowadzić nasze działania, 

natomiast potrzeby tutaj są zdecydowanie większe.” 

Radny p. Tomasz Anielak: „Chciałbym spytać o Park nad Sokołówką, czy zdążyliście 

uprzątnąć ten teren?”  

Dyrektor p. Marek Rząsowski: „Wydaje mi się, że tak, temat jest zakończony. Sprawdzę to 

i przekażę tę informację.” 

Radny p. Tomasz Anielak: „Chciałbym spytać o odtworzenie Cyganki. Rozumiem, że poza 

tym walącym się budynkiem, teren wokoło będzie modernizowany.” 

Dyrektor p. Marek Rząsowski: „Jeśli chodzi o walący się budynek, to nie należy to do 

ZZM. Jeśli chodzi o Cygankę, to zostaliśmy pozwani jednego z mieszkańców, który skarżył 

się na to, że boisko i siłownia znajdują się zbyt blisko jego posesji. W związku z tym 

dostaliśmy wyrok, gdzie musimy rozebrać siłownię i rozebrać boisko. Zakładaliśmy ta 

siłownia zostanie odtworzona na tej samej działce, ale w innym miejscu, żeby zrealizować 

wyrok sądu. Na chwilę obecną, jeśli chodzi o siłownię zostały wykonane plany, ale niestety  

w tym roku nie uda nam się odtworzyć tej siłowni. Dlatego będziemy przekazywać do Pana 

Skarbnika w tym temacie i trzeba będzie odtworzyć środki w przyszłym budżecie. Natomiast 

jeśli chodzi o boisko, to ono zostanie zlokalizowane w nieco innym miejscu. W tej chwili 

kończymy projekt na budowę tego boiska i odtworzenie tego obiektu nastąpi w 2024 roku.” 

Radny p. Tomasz Anielak: „Czy na tę chwilę ten teren jest jakoś zabezpieczony, 

nieużywany, czy po prostu on jest, a będziecie stawiać w innym miejscu?” 

Dyrektor p. Marek Rząsowski: „Na tym terenie do lata tego roku znajdował się plac zabaw, 

boisko oraz siłownia. Zgodnie z wyrokiem sądu musieliśmy rozebrać boisko i siłownię. 

Siłownię odpowiednio zabezpieczyliśmy tj. sprzęt, i będziemy starali się go odtworzyć.  

W tej chwili ten teren jest uprzątnięty, jest terenem otwartym. Dodam, że między placem 

zabaw a posesją mieszkańca postawiliśmy płot dźwiękoszczelny wysokości 2,25 m  

na długości całej działki – ok. 30 m. Ten płot zabezpiecza przed odgłosami, które dochodzą  

z placu zabaw.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „Chciałabym zapytać o opiekę nad infrastrukturą w parkach, 

szczególnie w Parku Sienkiewicza. W ostatnim czasie trochę się tam zadziało i część 

infrastruktury, szczególnie część drewnianych ławek potrzebuje pilnej pomocy. Czy są środki 

na ten cel? Czy to jest w ramach jakiejś gwarancji, czy jest już po gwarancji?” 
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Dyrektor p. Marek Rząsowski: „Problem polega na tym, że w tej chwili nie mamy 

wykonawcy, czyli nie mamy gwaranta, bo firma upadła. Mamy tam niestety wiele uwag, 

zarówno jeśli chodzi o tą infrastrukturę, jak i, jeśli chodzi o nawodnienia. Staramy się w jakiś 

sposób temu zaradzić według naszych możliwości. Dodam, że ostatnio wykonaliśmy taką 

ekspertyzę, bo jeden ze słupków betonowych, który jest przy wejściu do Parku będzie musiał 

również być poprawiony. O tyle to jest temat skomplikowany, bo oczywiście to jest park 

zabytkowy, więc wszystko musi być robione pod nadzorem konserwatora zabytków. 

Postaramy się tą infrastrukturę na bieżąco poprawiać, aczkolwiek nie ukrywam, że jest to 

problematyczne miejsce. Chyba najtrudniejszym zadaniem do rozwiązania jest kwestia 

nawodnienia.”  

 

Ad. pkt. 2a. Analiza projektu budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – dochody: 

 Zarząd Zieleni Miejskiej 

Informacje o planowanych dochodach w zakresie działania Zarządu Zieleni Miejskiej 

przedstawił dyrektor p. Marek Rząsowski. 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

Ad. pkt. 3. Analiza Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050. 

Projekt przedstawił Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski. 

 

Projekt WPF na lata 2024-20250 znajduje się na stronie UMŁ, w zakładce: 

https://bip.uml.lodz.pl/wladze/rada-miejska-w-lodzi/projekty-uchwal-rady-miejskiej- 

w-lodzi/projekty-uchwal-rady-miejskiej-w-lodzi-2023/ 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji.  

 

Ad. pkt. 4. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poinformował, że w Aktówce Komisji 

znajduje się zestawienie przedstawiające wykonanie dochodów i wydatków budżetu miasta za 

10 miesięcy 2023 r. Dodał, że kolejne posiedzenia odbędą się 5, 8 i 19 grudnia 2023 r. 

 

Innych spraw różnych i wniosków nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji.  

 

 

Protokół sporządziła 

Aneta Michalak – sekretarz Komisji       


